
 

 

 

Zápis a usnesení z 8. zasedání Zastupitelstva 

města Horní Cerekev, konaného dne 21. 2. 2024 v 

malém sále KD Horní Cerekev 

 

Zasedání Zastupitelstva města Horní Cerekev zahájil starosta města Milan Kunst 

v 17:00 hodin. Přivítal členy zastupitelstva města a přítomné zástupce občanské 

veřejnosti. 

Přítomni: Milan Kunst, Markéta Vaňková DiS., Hana Karafiátová, Mgr. Zdeňka 

Šimanová, Jakub Máca, Ing. Zdeněk Měkuta, Mgr. Václava Šádová, Ing. Petr 

Vopálka, Ing. Mgr. Dana Mezerová Nevosádová, MUDr. Radka Paušová, Jiří Ježek, 

Vladislav Smejkal, Mgr. Vítězslav Skopal, Mgr. Kateřina Petráková 

Omluven: Martin Šimák 

+ 4 zástupci občanské veřejnosti (dle prezenční listiny) 

 

Návrh programu: 

1. Schválení programu 8. zasedání Zastupitelstva města Horní Cerekev 
2. Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele zasedání zastupitelstva města 
3. Návrh rozpočtu města Horní Cerekev na rok 2024 
4. Návrh střednědobého rozpočtového výhledu města Horní Cerekev na 

roky 2025-2026 
5. Projednání veřejnoprávních smluv o poskytnutí účelového finančního 

příspěvku z rozpočtu města Horní Cerekev na rok 2024 
6. Projednání směnné smlouvy na pozemek vhodný pro budoucí výstavbu 

rodinných domů v k. ú. Horní Cerekev 
7. Projednání kupní smlouvy a smlouvy o advokátní úschově v souvislosti 

s rybníkem Zámecký v Horní Cerekvi 

Město Horní Cerekev 
 

        Kraj Vysočina                                         



8. Obecně závazná vyhláška města o výjimce z dodržování nočního klidu 
9. Projednání nabídky na koupi nemovitosti na parcele st. 204 v k. ú. 

Horní Cerekev 
10. Souhlas zastupitelstva města s podáním žádosti o dotaci na zajištění 

bezbariérového přístupu do objektu radnice v Horní Cerekvi 
11. Různé 
12. Diskuse a závěr 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Usnesení ZM č.01/21-02-2024 

Zastupitelstvo města schvaluje navržený program 8. zasedání Zastupitelstva 

města Horní Cerekev. 

Hlasování: 14 x PRO, 0 x PROTI, 0 x ZDRŽEL SE 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Starosta města navrhl ověřovatele zápisu Ing. Danu Mezerovou Nevosádovou 

a Ing. Zdeňka Měkutu, jako zapisovatelku paní Marii Vaňkovou. 

 

Usnesení ZM č.02/13-12-2023 

Zastupitelstvo města schvaluje navržené ověřovatele zápisu Ing. Danu 

Mezerovou Nevosádovou a Ing. Zdeňka Měkutu, a jako zapisovatelku paní 

Marii Vaňkovou. 

Hlasování: 14 x PRO, 0 x PROTI, 0 x ZDRŽEL SE 

-------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Usnesení ZM č.03/21-02-2024 

Zastupitelstvo města schvaluje předložený návrh rozpočtu města Horní 

Cerekev na rok 2024 a to v paragrafovém znění. 

Plánované příjmy     62 170 390,-Kč 

Plánované výdaje     81 358 490,-Kč 

Financování               19 188 100,-Kč 

Hlasování: 14 x PRO, 0 x PROTI, 0 x ZDRŽEL SE 



--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Usnesení ZM č.04/21-02-2024 

Zastupitelstvo města schvaluje navržený střednědobý rozpočtový výhled 

města Horní Cerekev na období 2025-2026. 

Hlasování: 14 x PRO, 0 x PROTI, 0 x ZDRŽEL SE 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Starosta města krátce okomentoval činnost spolku AVZO a vyzdvihl hlavně 

úspěchy mladých střelců, kteří výborně reprezentují město v republikových 

soutěžích. 

 

Usnesení ZM č.05/21-02-2024 

Zastupitelstvo města schvaluje znění předložené veřejnoprávní smlouvy č. VS 

2024/4 o poskytnutí účelového finančního příspěvku z rozpočtu města Horní 

Cerekev na rok 2024 na podporu činnosti spolku AVZO Horní Cerekev p. s., IČ 

47224550 ve výši 55 tis. Kč a pověřuje starostu města k jejímu podpisu. 

Hlasování: 14 x PRO, 0 x PROTI, 0 x ZDRŽEL SE 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Usnesení ZM č.06/21-02-2024 

Zastupitelstvo města schvaluje znění předložené veřejnoprávní smlouvy č. VS 

2024/5 o poskytnutí účelového finančního příspěvku z rozpočtu města Horní 

Cerekev na rok 2024 na podporu činnosti sportovních oddílů spolku SK Horní 

Cerekev p. s., IČ 60662948 ve výši 170 tis. Kč a pověřuje starostu města k jejímu 

podpisu. 

Hlasování: 14 x PRO, 0 x PROTI, 0 x ZDRŽEL SE 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

 



Ing. Mezerová Nevosádová vyjádřila nesouhlas s použitím částky ve výši 60 tis. 

Kč na ohňostroj a navrhla tuto částku snížit na 30 tis. Kč 

 

Usnesení ZM č.07/21-02-2024 

Zastupitelstvo města schvaluje předloženou veřejnoprávní smlouvu č. VS 

2024/6 o poskytnutí účelového finančního příspěvku z rozpočtu města Horní 

Cerekev na rok 2024 na podporu sportovní akce „Půlnoční drak“ spolku Prima 

sport Horní Cerekev, z. s., IČ 04616243 ve výši 100 tis. Kč a pověřuje starostu 

města k jejímu podpisu. Z tohoto příspěvku od města může být použito max. 

30 tis Kč na financování ohňostroje. 

Hlasování: 14 x PRO, 0 x PROTI, 0 x ZDRŽEL SE 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Usnesení ZM č.08/21-02-2024 

Zastupitelstvo města schvaluje znění předložené veřejnoprávní smlouvy č. VS 

2024/11 o poskytnutí účelového finančního příspěvku z rozpočtu města Horní 

Cerekev na rok 2024 na provozní náklady charitní pečovatelské služby Horní 

Cerekev, společnosti Diecézní charita Brno IČ 44990260 ve výši 1 173 tis. Kč a 

pověřuje starostu města k jejímu podpisu. 

Hlasování: 14 x PRO, 0 x PROTI, 0 x ZDRŽEL SE 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------

Starosta krátce okomentoval činnost spolku a zmínil jejich celoroční aktivity 

s dětmi, např. naučné stezky po městě, velikonoční vejce a jiné. 

 

Usnesení ZM č.09/21-02-2024 

Zastupitelstvo města schvaluje znění předložené veřejnoprávní smlouvy č. VS 

2024/12 o poskytnutí účelového finančního příspěvku z rozpočtu města Horní 

Cerekev na rok 2024 na podporu činnosti spolku Cerekváček z. s., IČ 11835249 

ve výši 60 tis. Kč a pověřuje starostu města k jejímu podpisu. 

Hlasování: 14 x PRO, 0 x PROTI, 0 x ZDRŽEL SE 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 



Usnesení ZM č.10/21-02-2024 

Zastupitelstvo města schvaluje předloženou veřejnoprávní smlouvu č. VS 

2024/13 o poskytnutí účelového finančního příspěvku z rozpočtu města Horní 

Cerekev na rok 2024 na podporu činnosti spolku Fotbalový klub Hříběcí, IČ 

22868852 ve výši 50 tis. Kč a pověřuje starostu města k jejímu podpisu. 

Hlasování: 14 x PRO, 0 x PROTI, 0 x ZDRŽEL SE 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Starosta před schvalováním smlouvy vyjmenoval některé jejich aktivity, jako 

jsou tanečky s dětmi, tvořivý kroužek, pořádané výstavy, nebo závodící 

posádka na dračí lodi. 

 

Usnesení ZM č.11/21-02-2024 

Zastupitelstvo města schvaluje předloženou veřejnoprávní smlouvu č. VS 

2024/15 o poskytnutí účelového finančního příspěvku z rozpočtu města Horní 

Cerekev na rok 2024 na podporu činnosti spolku NEXPA z. s., IČ 14437317 ve 

výši 80 tis. Kč a pověřuje starostu města k jejímu podpisu. 

Hlasování: 14 x PRO, 0 x PROTI, 0 x ZDRŽEL SE 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

K bodu č. 6 projevila Ing. Mezerová Nevosádová nesouhlas s předloženým 

geometrickým plánem. Zmínila, že navrhované oddělení pozemku 2121 a 1627 

v k. ú. Horní Cerekev řeší záměr, pro který se toto oddělení provádí, pouze 

částečně a vznesla návrh na přepracování geometrických plánů. 

Pan Vladislav Smejkal vznesl námitku proti nepoměru směny, kdy město získá 

menší pozemky, a směnnou smlouvou přijde o několikanásobně větší území. 

Paní místostarostka odpověděla, že měníme pozemky zemědělské půdy za 

pozemky stavební, kde je cena výrazně vyšší. 

 

Usnesení ZM č.12/21-02-2024 

Zastupitelstvo města neschvaluje znění předložené směnné smlouvy mezi 

městem Horní Cerekev a Přemyslem a Helenou Makovičkovými a zadává 

vedení města přepracování geometrického plánu u pozemků 2121 a 1627 v k. 



ú. Horní Cerekev a přepracovaný geometrický plán předložit společně se 

změněným návrhem směnné smlouvy na příštím jednání zastupitelstva města.  

Hlasování: 14 x PRO, 0 x PROTI, 0 x ZDRŽEL SE 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

K bodu č. 7 vznesla Mgr. Václava Šádová dotaz, zda pokud by majitel 

sousedního rybníka Kuchyňka nesouhlasil s vypuštěním rybníka Zámecký za 

účelem jeho odbahnění, má město nějaké možnosti se proti tomuto 

nesouhlasu bránit. 

Ing. Vopálka sdělil, že pokud bude probíhat odbahnění rybníka Zámecký za 

účelem protipovodňových opatření, bude muset majitel sousedního rybníka 

souhlasit. 

 

Usnesení ZM č.13/21-02-2024 

Zastupitelstvo města schvaluje znění předložené kupní smlouvy č. 11/2023 

mezi městem Horní Cerekev a společností Rybářství Lipnice a. s. v souvislosti s 

prodejem rybníka Zámecký v Horní Cerekvi  

a dále schvaluje znění předložené smlouvy o advokátní úschově mezi městem 

Horní Cerekev, společností Rybářství Lipnice a.s. a advokátní kanceláří 

RAKOVSKÝ § PARTNERS, s.r.o. Zastupitelstvo se zněním smluv souhlasí a 

pověřuje starostu města k podpisu.  

Hlasování: 14 x PRO, 0 x PROTI, 0 x ZDRŽEL SE 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Starosta krátce vyjmenoval kulturní, sportovní a společenské akce, na které se 

uvedená vyhláška vztahuje. Dále sdělil, že znění vyhlášky bylo schváleno 

pracovníky Ministerstva vnitra České republiky, kam vydané vyhlášky město 

musí zasílat k evidenci. 

 

Usnesení ZM č.14/21-02-2024 

Zastupitelstvo města schvaluje znění předloženého návrhu a vydává obecně 

závaznou vyhlášku města Horní Cerekev o nočním klidu. 

Hlasování: 14 x PRO, 0 x PROTI, 0 x ZDRŽEL SE 



--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

K bodu č. 9 sdělil starosta města přítomným, že nádražní budovu v Horní 

Cerekvi, které se projednávaný bod týká, chtěl majitel (SŽDC) původně 

rekonstruovat, nicméně tento záměr již neplatí a SŽDC by chtělo vstoupit 

s městem Horní Cerekev do jednání o převodu nemovitosti do vlastnictví 

města. 

Paní místostarostka shrnula jednání se zástupci SŽDC a vedením města a 

představila navržené tři varianty převodu objektu. Dále okomentovala stav 

budovy a sdělila, že hrubý odhad nemovitosti je kolem 12 mil. Kč. Zmínila 

případnou obrovskou investici do zanedbaného objektu. 

Starosta zmínil velký historický význam nádražní budovy pro město a také 

spoustu problémů při případné rekonstrukci. Zmínil např. existenci 

ochranného pásma Českých drah, ve kterém budova stojí, a platí tak určitá 

stavební omezení v tomto pásmu. 

  

Usnesení ZM č.15/21-02-2024 

Zastupitelstvo města pověřuje vedení města ke vstupu do jednání se Správou 

železniční dopravní cesty, k projednání nabídnuté varianty bezplatného 

převodu budovy na parcele st. 204 v k. ú. Horní Cerekev se zachováním užívání 

SŽDC 1/3 přízemí objektu. 

Hlasování: 14 x PRO, 0 x PROTI, 0 x ZDRŽEL SE 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

K bodu č. 10 sdělila paní místostarostka, že o bezbariérovosti objektu radnice 

bylo již v minulosti jednáno na Ministerstvu pro místní rozvoj ČR a nyní se 

nabízí možnost podání žádosti z nového programu MMR. 

 

Usnesení ZM č.16/21-02-2024 

Zastupitelstvo města schvaluje podání žádosti z MMR ČR programu Rozvoje 

regionů z podprogramu č. 117 D 622 s názvem Odstraňování bariér v budovách 

Domovů s pečovatelskou službou a v budovách městských a obecních úřadů, 

pro poskytnutí dotace v roce 2024 na akci „Radnice města Horní Cerekev-

zajištění její bezbariérovosti“. 



Hlasování: 14 x PRO, 0 x PROTI, 0 x ZDRŽEL SE 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

V bodě č. 11 Různé, podala paní místostarostka přítomným informaci o vývoji 

v záměru Kraje Vysočina vyhlásit na území města Horní Cerekev chráněnou 

přírodní památku „Frejlach“. Informovala přítomné o postoji kraje 

k zamítavému stanovisku za strany města a vzneseným námitkám města: 

• Kraj Vysočina vydává rozhodnutí o námitkách města, ve kterých snížil 

ochranné pásmo z 50 m na 10 m v místech, kde je dle územního plánu 

možná zástavba. 

Dále sdělila, že proti záměru kraje vyhlásit zmiňovanou přírodní památku se 

odvolalo celkem pět majitelů dotčených pozemků. 

 

V bodě č. 12 diskuze se dotazoval Mgr. Skopal, zda již jsou známy výsledky 

dotazníkového šetření základní školy a kdy s nimi bude zastupitelstvo 

seznámeno. 

Paní místostarostka odpověděla, že na základě její výzvy jí byly výsledky panem 

ředitelem zaslány, nicméně pan ředitel si vyžádal jistý čas na seznámení se 

s obsahem uvedeného šetření. Poté bude tento materiál doplněn o jeho 

komentář a postoupen k dalšímu projednání. 

 

Z občanské veřejnosti se dotazoval pan Hunal, zda jsou ze strany města nadále 

zasílány informace z webu města zaregistrovaným zájemcům. 

Starosta odpověděl, že jsou, a zaregistrovaných zájemců o tyto informace je v 

současné době 80. Sdělil, že v poslední době došlo k určitým problémům se 

zastaralým webem města a bude tak nutná jeho zásadní rekonstrukce, na které 

se v následném týdnu začne pracovat. 

 

Ing. Mezerová Nevosádová se dotazovala, zda by bylo možné na sociálních 

sítích města (Facebook, Instagram) informovat kromě chystaných kulturních a 

společenských událostech, také o provozních záležitostech, jako třeba 

započatých oprav chodníků apod. 



Starosta odpověděl, že toto samozřejmě možné je, nicméně se tyto informace 

budou následně opakovat ve zpravodaji. 

 

Mgr. Skopal se dotázal, zda má vedení města informace o snížení příspěvku 

státu na nepedagogické pracovníky základní školy. A zda toto případné snížení 

finančních prostředků bude řešit zřizovatel. 

Paní místostarostka odpověděla, že ze strany ZŠ tuto informaci vedení města 

nemá a žádný požadavek ze strany ředitele školy zatím město neobdrželo. 

Starosta odpověděl, že z médií prosakují informace, že výpadek těchto 

prostředků by částečně mohly pokrýt kraje, nicméně žádné oficiální rozhodnutí 

zatím nepadlo. 

 

 

V závěru starosta města Milan Kunst poděkoval přítomným členům 

zastupitelstva města a zástupcům občanské veřejnosti za účast na zasedání. 

V čase 18:32 hod. Ukončil jednání zastupitelstva města. 

 

 

Zápis ověřil:                                                                         Starosta města 

Ing. Dana Mezerová Nevosádová                                     Milan KUNST 

Ing. Zdeněk Měkuta 

 

Dne 1. 3. 2024                                                             vyvěšeno: 2. 3. 2024 

                                                                                     sejmuto: 

 


